

Wabak Covid-19 jejas kursus kemahiran perhotelan

DE 27.04.2022 P.3
KOTA KINABALU: Era pasca Covid-19 akan mempunyai implikasi yang luas untuk beribu-ribu kursus yang memberikan kemahiran kepada belia dalam bidang pelancongan dan perhotelan, menurut ahli akademik, Assoc. Prof Dr Kenneth F Rodrigues.

Dalam satu kenyataan, di sini, pada Khamis, Timbalan Pengarah Pusat E-Pembelajaran Universiti Malaysia Sabah (UMS) mengatakan bahawa tenaga kerja harus dilatih semula dan digunakan semula untuk pekerjaan yang produktif.

"Industri pelancongan yang mempunyai berjuta-juta pekerja di seluruh dunia dan kehilangan pekerjaan di sektor penting ini akan membawa implikasi yang jauh kepada ribuan kursus yang memberikan kemahiran kepada belia dalam bidang pelancongan dan perhotelan," katanya.

"Perusahaan Perniagaan dan industri akan menghadapi peningkatan keperluan untuk beralih ke robotik dan kecerdasan buatan untuk mewujudkan tenaga kerja baru yang kebal terhadap gangguan oleh ancaman terhadap kesihatan masyarakat.

"Akan ada permintaan yang semakin meningkat bagi jurutera di bidang kecerdasan buatan dan robotik yang akan menggantikan jutaan pekerja berkemahiran rendah yang kini bekerja di barisan pemasangan," kata Rodrigues, yang pada masa ini merupakan anggota Pasukan Pemeriksaan Covid-19 di Institut Penyelidikan Bioteknologi UMS.

Dia menunjukkan bahawa sistem pertanian akan menjadi automatik kerana mengurangkan kebergantungan terhadap tenaga kerja manusia seperti yang berlaku dalam kebanyakan masyarakat.

"Institusi pendidikan harus menangani keperluan ini untuk Jurutera pertanian dengan pengkhususan dalam bidang pertanian," katanya.

Dia mengatakan bahawa sistem penjagaan kesihatan awam mungkin menghadapi peningkatan bagi kakitangan perubatan dengan kemahiran yang ditingkatkan dalam bidang diagnostik dan teleperubatan.

Beliau berkata industri pendidikan telah semakin menggunakan teknologi kerana menawarkan pelajar dengan persekitaran pembelajaran yang fleksibel.

"Telekonferensi masa nyata yang menawarkan pengalaman kelas dunia nyata dari keselamatan dan kemudahan apartmen seseorang telah menggantikan pasaran khusus kolej Ivy League yang menawarkan program berkembar," katanya.

Dia mengatakan bahawa sistem turut mempunyai kelemahan, kerana penilaian dalam talian bergantung kepada kejujuran dan integriti pelajar.

Salah satu cara untuk mengatasi kesalahan ini adalah dengan melakukan pemeriksaan di pusat-pusat peperiksaan yang diperakui yang memastikan kebenaran proses peperiksaan.

Dia mengatakan bahawa lebih maklumat adalah satu lagi cabaran besar bagi institusi pendidikan.

"Secara tradisinya, institusi seperti Harvard, Caltech dan Massachusetts Institute of Technology telah menjadi pemacu utama penyelidikan asas, dengan sebilangan besar Institusi Pengajian Tinggi global (IPT) mengikuti tren mereka dalam penciptaan pengetahuan seperti yang ditunjukkan oleh petikan yang mereka kajian diperolehi," katanya.